



VOL.28 NO.8

ISSN1000-4602

CN12-1073/TU

中国给水排水[®]

(ZHONGGUO JISHUI PAISHUI)

CHINA WATER & WASTEWATER

著名商标

厚学载任 知深行远

承担国家“十二五”水专项课题
探索未来供水之路



WPG 北京威派格科技发展有限公司



ISSN 1000-4602



住房和城乡建设部主管

主办 中国市政工程华北设计研究总院
国家城市给水排水工程技术研究中心

万方数据



工程应用篇

目 次

广州市西江引水工程专栏

大口径 PCCP 管应用的关键技术问题解析 陈湧城,温晓英,李世龙,等(1)

述评与讨论

A²O 工艺污水处理厂的主要能耗点识别及节能途径 李鹏峰,郑兴灿,孙永利,等(6)

监测技术在排水管网运行管理中的应用及分析 赵冬泉,王浩正,陈吉宁,等(11)

我国水质标准与国外水质标准/基准的对比分析 李会仙,吴丰昌,陈艳卿,等(15)

城市新一代暴雨强度公式编制实践及建议 邵尧明,邵丹娜,马锦生(19)

国内外城市排水设计规范比较研究 王磊,周玉文(23)

连续式砂滤器的研究进展及应用 张英,魏宏斌,陈良才(28)

煤质活性炭在饮用水处理中的应用 段友丽,周婷,王晋(31)

热 点 专 题(太湖流域水污染治理)

城市污水处理厂再生水回用工程的工艺设计 陆冬平,梁汀,蒋岚岚,等(35)

设 计 经 验

隔油/沉淀/气浮/生化工艺处理机械加工园区废水 孟建丽,张润斌,张志杨,等(39)

不锈钢生产废水的处理回用与重金属资源化利用 赵伟荣,任大庆(42)

沿海盐碱地区绿地淡水层保护系统的设计 翟俊,李玉胜,肖海文,等(46)

涟水县薛行化工集中区污水处理厂升级改造工艺设计 丁毅,梅凯,曹羨,等(50)

生物膜法 A/O² 工艺处理城市小区污水并回用 葛会超,宋彬,姜广辉,等(53)

强化预处理/兼氧/好氧工艺处理皮革废水 翁觅离(56)

水解/VLR 立环池/催化氧化工艺处理制药废水 杨祝平,郭淑琴(61)

工 程 实 例

济南市污水处理二厂剩余污泥好氧堆肥实践总结 陶俊杰,孙子惠,魏奎奎,等(64)

邢台市污水厂升级改造工程的设计和运行 徐志林(68)

MBR 在蓬莱市生活垃圾渗滤液处理工程中的应用 法甜甜,孙月华,李屹,等(72)

基于 S7-400 PLC 的控制系统在污水厂的应用 张程平(76)

超滤技术在无锡中桥水厂深度处理工程中的应用 简跃武,殷之雄,李廷英,等(79)

乌鲁木齐市七道湾污水厂的深度处理回用工程 李金辉,陈菊香,张梅,等(84)

城市污水处理厂含硫恶臭气体的产生与治理 于方田,宁靓,张东生(87)

节 水 与 回 用

河北科技大学中水处理站的设计与运行 耿彩霞,杨国彬,李树清(91)

分 析 与 监 测

固相微萃取法同时分析源水中 54 种挥发性有机物 赖永忠(94)

组合高级氧化水样预处理在水质总磷检测中的应用 丁明军,张军军,杨慧中,等(99)

运 行 与 管 理

厌氧生物滤池在 PTA 废水处理中的应用 杨亚丽,王国栋,刘书琴,等(103)

施 工 与 监 理

可组装一体化钢制移动泵站在排水系统中的应用 尉鉴洋,卢方,徐海峰,等(106)

新闻稿:(38) 版权声明:(41) 征订启事:(49) 书讯:(105)

期刊基本参数:CN 12-1073/TU * 1985 * s * A4 * 108 * zh * P * ¥12.50 * 15000 * 28 * 2012-04

ENGINEERING APPLICATION EDITION

CONTENTS

XIJIANG RIVER WATER DIVERSION PROJECT TOPIC

Analysis on Key Technical Problems in Application of Large-diameter Prestressed Concrete Cylinder

- Pipe CHEN Yong-cheng, et al. (1)

REVIEWS AND DISCUSSIONS

Study on Identification of Main Energy Consumption Points and Energy-saving Methods for WWTP Using

- A²/O Process LI Peng-feng, et al. (6)

Application and Analysis of Monitoring Technology in Operation and Management of Urban Drainage

- Network ZHAO Dong-quan, et al. (11)

Comparative Analysis on Chinese Water Quality Standards and Foreign Water Quality Standards/Criteria

- LI Hui-xian, et al. (15)

Practice and Suggestion on New Generation of Formula of Urban Rainstorm Intensity

- SHAO Yao-ming, et al. (19)

Comparative Study on Chinese and Foreign Urban Drainage Design Codes

- WANG Lei, et al. (23)

Research Progress and Application of Continuous Sand Filter

- ZHANG Ying, et al. (28)

Application of Coal-based Activated Carbon to Drinking Water Treatment

- DUAN You-li, et al. (31)

HOT TOPIC(Pollution Control in Taihu Lake Basin)

Design of Reuse Project of Reclaimed Water from Municipal Sewage Treatment Plant LU Dong-ping, et al. (35)

DESIGN EXPERIENCES

Oil Separation/Sedimentation/Air Floatation/Biochemical Process for Treatment of Wastewater from Machining

- Park MENG Jian-li, et al. (39)

Stainless Steel Wastewater Treatment and Heavy Metals Recovery ZHAO Wei-rong, et al. (42)

Design of Freshwater Layer Protection System for Green Area in Coastal Saline-alkaline Zone ZHAI Jun, et al. (46)

Design of Upgrading and Retrofitting Process in Xuehang WWTP in Lianshui County DING Yi, et al. (50)

Application of A/O² Biofilm Process in Treatment and Reuse of Sewage from Urban Residential Area GE Hui-chao, et al. (53)

Enhanced Pretreatment/Facultative/Aerobic Process for Tannery Wastewater Treatment WENG Mi-li (56)

Hydrolysis/Vertical Loop Reactor/Catalytic Oxidation Process for Treatment of Pharmaceutical Wastewater

- YANG Zhu-ping, et al. (61)

PROJECT CASES

Aerobic Composting of Excess Sludge from Second WWTP in Jinan TAO Jun-jie, et al. (64)

Design and Operation of Upgrading and Reconstruction Project of Xingtai WWTP XU Zhi-lin (68)

Application of MBR in Landfill Leachate Treatment Project in Penglai City FA Tian-tian, et al. (72)

Application of S7-400 PLC-based Control System at WWTP ZHANG Cheng-ping (76)

Application of Ultrafiltration Technology in Advanced Treatment Project at Wuxi Zhongqiao Waterworks DA Yue-wu, et al. (79)

Advanced Treatment and Reuse Project at Qidaowan WWTP in Urumqi LI Jin-hui, et al. (84)

Generation and Control of Malodorous Sulfur Gases at Wastewater Treatment Plant YU Fang-tian, et al. (87)

WATER CONSERVATION AND REUSE

Design and Operation of Reclaimed Water Treatment Station in Hebei University of Science and Technology

- GENG Cai-xia, et al. (91)

ANALYSIS AND MONITORING

Simultaneous Determination of 54 Volatile Organic Compounds in Drinking Source Water Using Head-space

- Solid-phase Microextraction LAI Yong-zhong (94)

Application of Water Sample Pretreatment by Combined Advanced Oxidation Processes to Determination of

- Total Phosphorus in Water DING Ming-jun, et al. (99)

OPERATION AND MANAGEMENT

Application of Anaerobic Biofilter to PTA Wastewater Treatment YANG Ya-li, et al. (103)

CONSTRUCTION AND SUPERVISION

Application of Assembled Integrated Steel Mobile Pumping Station to Drainage System WEI Jian-yang, et al. (106)